
تاکید رئیس جمهور بر حمایت از تولید و 
تامین معیشت مردم

رئیس جمهور تاکید کرد: ثبات اقتصادی، حمایت از تولید و 
تامین معیشت مردم باید محور اصلی تصویب بودجه سال ۱۴۰۱ 

باشد.
پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری؛ دکتر سید  به گزارش 
ابراهیم رئیسی پنج شنبه شب در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی 
و  جهت گیری ها  بودجه،  لایحه  تدوین  در  کرد:  تصریح  دولت 
هدف گذاری ها باید به سمت تحقق و رعایت محور های مدنظر مقام 

معظم رهبری در اصلاح ساختار بودجه باشد.
رئیس جمهور با اشاره به دقت و جدیت اعضای هیات دولت 
بودجه در جلسات فشرده  تبصره های لایحه  و تصویب  بررسی  در 
و  تولیدکنندگان  از  حمایت  اقتصادی  ثبات  گفت:  اخیر  روز های 
مشارکت فعال بخش خصوصی در اقتصاد کشور و تامین معیشت 
مردم محور های اصلی و مورد توجه دولت در تصویب لایحه بودجه 

سال ۱۴۰۱ کل کشور باید باشد.
و  اسلامی  شورای  مجلس  با  تعامل  همچنین  جمهور  رئیس 
استفاده از نظرات نمایندگان و همچنین نخبگان و فعالان اقتصادی 
کشور  کل  آینده  سال  بودجه  لایحه  جامعیت  و  تکمیل  امر  در  را 
است  لازم  تحول  سند  تهیه  به  توجه  با  افزود:  و  دانست  ضروری 

محور ها و جهت گیری های لایحه بودجه با این سند همسو باشد.
از  نیز گزارشی  بودجه  و  برنامه  این جلسه رئیس سازمان  در 
چارچوب کلان و هدف مند لایحه بودجه سال ۱۴۰۱ ارائه داد که 
محور های  چارچوب  در  پیشنهادی  و سیاست های  آن، جداول  در 
مورد تاکید رئیس جمهور تشریح و مقرر شد پس از تصویب نهایی 

در هیات دولت به اطلاع مردم برسد.
رئیس سازمان برنامه و بودجه همچنین از روند ایجاد صندوق 
»پیشرفت و عدالت« در هر یک از استان ها به عنوان ابزاری برای 

جلب مشارکت مردم در سرمایه گذاری های مختلف گزارش داد.

معاون اول رییس جمهوری:

دولت مصمم به رفع تحریم و حل مسایل 
کشور است

معاون اول رییس جمهوری گفت: دولت مصمم به رفع تحریم 
در  مقابل  طرف  به  موضوع  این  البته  است،  کشور  مسایل  حل  و 
در  پنجشنبه  روز  مخبر  دارد.محمد  بستگی  هم  برجامی  مذاکرات 
به  توجه  با  مردم  برای  خوبی  خبر  چه  که  پرسش  این  به  پاسخ 
با  دولت  برنامه ریزی  اظهارداشت:  دارید،  برجامی  مذاکرات  آغاز 
فرض این است که موانع به همین صورت باشد. در دولت و کشور 
مشکلات  آنها  از  استفاده  با  می توان  که  دارد  وجود  ظرفیت هایی 
کشور را به حداقل رساند و حداقل مشکلاتی که احیانا باقی بماند 
نیز مربوط به مذاکرات است.به گزارش خانه ملت، وی  افزود: دولت 
مصمم به رفع تحریم و حل مسایل است البته این موضوع به طرف 

مقابل هم بستگی دارد.
با عزمی که در  معاون اول رییس جمهوری خاطرنشان کرد: 
ارکان نظام درباره رفع تحریم ها وجود دارد، امیدواریم در این زمینه 
به نتیجه برسیم.نمایندگان سه کشور اروپایی عضو برجام و انریکه 
مورا معاون دبیر کل سرویس اقدام خارجی اتحادیه اروپا امروز در 
کنی  باقری  علی  با  وین  در  فشرده  دیپلماتیک  رایزنی های  ادامه 

مذاکره کننده ارشد جمهوری اسلامی ایران دیدار کردند.

 کم اطلاعی مردم و کمبود نیرو 
دو علت اصلی اطاله دادرسی

مباحث  از  مردم  اطلاعی  کم  گفت:  قضاییه  قوه  اول  معاون 
حقوقی و کمبود کادر قضایی دو علت اصلی اطاله دادرسی است.

حجت الاسلام محمد مصدق درباره اطاله دادرسی یا طولانی 
شدن زمان رسیدگی پرونده های قضایی افزود: وقتی آسیب شناسی 
می کنیم اولین علت به جهل مردم نسبت به قانون اختصاص دارد 
کلاهبرداران  دام  در  و  دارند  کمی  حقوقی  اطلاعات  مردم  چراکه 
می افتند.وی گفت: در خصوص آگاهی بخشی به مردم درباره مسایل 
حقوقی کم کار شده و مردم باید با این شگرد های کلاهبرداری آشنا 
شوند.معاون اول قوه قضاییه تاکید کرد: در خیلی از پرونده ها که 
اگر  مردم  می بینیم  پیگیری  وقتی  دارد  از ۵۰۰ شاکی  بیش  مثلا 
به مساله واقف بودند سرشان کلاه نمی رفت، بنابراین نقش اطلاع 
رسانی و آگاهی بخشی بسیار مهم است.آقای مصدق گفت: کمبود 
نیرو در دادگستری ها در مواجهه با این حجم از پرونده ها نیز از دیگر 
علت های طولانی شدن زمان رسیدگی پرونده های قضایی است که 
البته نیاز به برنامه ریزی و تخصیص بودجه برای جذب نیرو داریم.

وزیر دادگستری:

تعامل بین قوا موجب تقویت کارآمدی می شود
حفظ  عین  در  قوه  سه  بین  تعامل  گفت:  دادگستری  وزیر 
می شود.به  کارآمدی  تقویت  به  منجر  قطعا  قوا،  از  هریک  جایگاه 
درباره  دادگستری  وزیر  رحیمی  امین حسین  ملت؛  خانه  گزارش 
به  مجلس  روز  مناسبت  به  که  دولت  و  مجلس  مشترک  نشست 
برگزار شد، عنوان کرد: درست است که قوای  میزبانی قوه مقننه 
جزیره  اما  بوده،  مستقل  یکدیگر  از  اساسی  قانون  برابر  گانه  سه 
نیستند؛ لذا تعامل در عین حفظ جایگاه هریک از قوا، قطعا منجر 
به کارآمدی می شود.وزیر دادگستری تصریح کرد: جلسات بین قوا 
نویدبخش تعامل در اقدام و عمل است که امیدواریم نتیجه آن نیز 

تقویت کارآمدی باشد.

 آمریکا به موساد: 
اقدام ناگهانی علیه ایران، ممنوع

یک روزنامه اسرائیلی خبر داد امریکا از موساد خواسته درباره 
ایران دست به کار ناگهانی و بدون هماهنگی نزند.

روزنامه اسرائیلی یدیعوت آحارونت )به معنی »آخرین اخبار«( 
ارسال و اعلام  پیام هایی  امنیتی اسرائیل  به مقامات  امریکا  نوشت 
کرده مخالف اقدامات ناگهانی و سری موساد علیه ایران به هنگام 

مذاکرات هسته ای در وین است.
اطلاعاتی  سازمان  رئیس  کرد  اضافه  اسرائیلی  روزنامه  این 
امنیتی اسرائیل - موساد )دیوید برنیاع( هفته آینده به امریکا سفر 
خواهد کرد. هدف این سفر هماهنگی با طرف امریکایی در پرونده 
ایران و دیگر موضوعات است.مذاکرات هسته ای ایران و گروه ۵+۱ 
هم اکنون در وین در حال برگزاری است. امریکا در این مذاکرات، 

به صورت غیرمستقیم با ایران گفتگو می کند.
موضوع اصلی این مذاکرات، بازگشت امریکا به برجام و تعهدات 
برجامی، برداشته شدن تحریم های امریکا علیه ایران در قالب برجام 
و بازگشت ایران به محدودیت های هسته ای برجام اعلام شده است.
تاکنون شمار زیادی از مقامات ارشد اسرائیلی با این مذاکرات 
مخالفت کرده اند. قبل از این شماری از رسانه ها گفته بودند اسرائیل 
در برخی عملیات های سری علیه برنامه اتمی ایران، به آمریکا اطلاع 

نداده بود تا این کشور مانع از اجرای این عملیات ها نشود.
را درباره  اخیر خبر هایی  اسرائیلی هم در روز های  رسانه های 
اهداف  به  نظامی  ضربه  و  حمله  برای  اسرائیلی  مقامات  تهدید 

هسته ای ایران منتشر کرده اند.
بود »گزینه نظامی  بنی گانتس وزیر دفاع اسرائیل هم گفته 
اینکه  با  باشد  مطرح  باید  همیشه  که  است  گزینه ای  ایران  علیه 
آخرین گزینه ای است که می خواهیم آن را به کار بگیریم. ما حق 

داریم برای این گزینه، آمادگی داشته باشیم«.
»نفتالی بنت« نخست وزیر اسرائیل هم خواستار پایان فوری 

مذاکرات هسته ای با ایران شده است.
یک  عنوان  به  هسته ای  آزار  و  تحریک  از  ایران  گفت:«  او 
تاکتیک در مذاکرات استفاده می کند. واکنش به این اقدامات باید 
توقف کامل مذاکرات هسته ای با ایران و گام های شدید و جدی از 

طرف قدرت های بزرگ باشد«.

رییس مجلس شورای اسلامی گفت: انقلابی گری به 
معنای عقلانیت، عدالت و کارآمدی است که باید نتایج آن 

در زندگی مردم مشخص شده و خود را نشان دهد.
به گزارش خانه ملت، محمدباقر قالیباف که به کاشمر 
سفر کرده است در دیدار با جمعی از نخبگان منطقه ترشیز 
با گرامیداشت یاد و خاطره شهید مدرس اظهار داشت: ما 
زمانی می توانیم وصف »انقلابی« را برای مجلس و دولت 
استفاده کنیم که خروجی کار آنها نیز همین موضوع را به 

خوبی نشان دهد.
وی با بیان اینکه ارتباط دولت با سرمایه گذاران و مردم 
باید اصلاح شود، گفت: کسانی که سیاست های حمایتی از 
تولید را به رانت تبدیل می کنند، همچون سلول های سرطانی 

هستند که باید مانع رشد آن ها شده و با آن ها مقابله کنیم.
رییس مجلس شورای اسلامی ضمن تاکید بر اهمیت 
نقش مردم در رفع مشکلات بیان کرد: روزهای ابتدایی که 
در نیروی انتظامی توفیق خدمت پیدا کردم، با وجود حضور 
نیروهای مختلف در منطقه شرق کشور، شاهد ناامنی ها 
و حتی گروگانگیری هایی بودیم، اما پس از اینکه تصمیم 
نیروی  برعهده  منطقه  این  امنیت  مسوولیت  شد  گرفته 
انتظامی باشد، به نیروهای مردمی گفتم که جز شما کسی 
نمی تواند امنیت را در این منطقه به میزان مطلوب برساند 
و حدوداً پس از ۹ ماه با حضور مردم، مشکل ناامنی ها حل 

شد.
وی با اشاره به ظرفیت های منطقه ترشیز افزود: 
ظرفیت  کارآفرینان،  و  کارشناسان  اظهارنظر  براساس 
این  در  و  دارند  را  مشکلات  حل  امکان  مردمی  های 
پاک،  های  انرژی  از  برداری  بهره  فرصت  نیز  منطقه 
استفاده بهینه از آب و کشت گلخانه ای وجود دارد و 
باید توجه کنید که راه حل رفع کمبودهای این حوزه 

صرفا در تهران نیست.
قالیباف افزود: ما در مجلس به دنبال رفع موانع هستیم 
تا شهرستان ها و استان ها خود بتوانند کار کنند و مرکز 

صرفاً تنظیم کننده روابط باشد.
وی با اشاره به اینکه نهاد قانونگذاری باید نظام تامین 
مالی در حوزه سرمایه گذاری را بازآفرینی کند، ادامه داد: این 

خواسته می تواند مهمترین مطالبه مردم از مجلس شورای 
اسلامی باشد، زیرا موانع سرمایه گذاری و ایجاد کسب و کار 

را برطرف می کند.
رییس قوه مقننه گفت: ظرفیت ما در حوزه کانی های 
فلزی بیش از ظرفیت کشور در حوزه نفت است، اما ارتباط 
دولت با سرمایه گذاری های مردمی باید به صورت صحیح 

تعریف شود.
رییس قوه مقننه افزود: اکنون مواد اولیه ارزان، انرژی 
و نیروی کار ارزان در کشور وجود دارد، اما قیمت محصول 
به نرخ بازار جهانی است که این مشکل نیز باید رفع شود. 
در شرایط فعلی همه باید به یکدیگر رحم کرده و عدالت را 

رعایت کنیم.
دانشگاه  که  دانیم  می  همه  اینکه  به  اشاره  با  وی 
از  درصد   ۳۵ از  بیش  امروز  و  است  مهم  دانشجو  و 
دانشجو  افزود:  بی کار هستند،  دانشگاهی  دانش آموختگان 
باید در میدان عمل تربیت شود و اگر مراکز تولیدی ما به 
دانشجو یا افراد دارای تحصیلات تکمیلی نیاز دارند، باید آنها 

را مورد حمایت قرار دهند.
قالیباف با بیان اینکه سعی ما بر این بود که در اعتبارات 
سال ۱۴۰۰ رویکرد تولید ثروت را دنبال کنیم، ادامه داد: 

لایحه بودجه سال ۱۴۰۰ را که در دولت قبل بود رد کردیم 
تا دولت جدید آن را به نفع مردم تغییر دهد، اما بازهم آنچه 

که می خواستیم نشد.
اینکه در سال  بیان  با  قانونگذاری کشور  نهاد  رییس 
آینده خواهیم دید که در حوزه ثروت چه اتفاقی رخ می 
دهد، گفت: دیروز نیز در صحن مجلس گفتم که نمی توانیم 
۱۰۰ اولویت را در دستور کار قرار دهیم، بلکه سه اولویت 
برنامه هفتم مورد  باید در  را  اقتصاد، آب و جمعیت  مهم 
توجه قرار دهیم تا اتفاقات مهمی در این حوزه ها رخ دهد. 
البته وقتی حرف از جمعیت می زنیم به موالید، مهاجرت و 

اختلافات طبقاتی نیز توجه داریم.
قالیباف افزود: ما در سرزمینی خشک و نیمه خشک 
به سر می بریم، اما بی آب نیستیم و تاریخ نشان داده که 
فرهنگ استفاده از آب با استفاده از تکنولوژی های زمان 
گذشته در زندگی ایرانیان پررنگ بوده و در حوزه استفاده 
بهینه از آب پیشرو بوده ایم، اما امروز در این زمینه عقب تر 

از بقیه هستیم.
را  پیشران  چند  باید  اقتصاد  در  داشت:  اظهار  وی 
مشخص کنیم تا این پیشران ها کل اقتصاد کشور را سرپا 
نگه دارند. اگر جلو بانک ها را بگیریم تا خلق پول نکنند، 

همچنین اگر دولت کسری بودجه نداشته باشد، می توانیم 
به نتایج خوبی دست پیدا کنیم.

وی افزود: رفتار بخش خصوصی را به گونه ای باید حل 
کنیم که وقتی همه و حتی رهبر معظم انقلاب نیز شخصاً 
آبرو می گذارند تا از تولید داخل حمایت شود و برای حمایت 
از صنعت داخل، ایشان ورود برخی کالاها را به داخل ممنوع 
می کنند، نباید شاهد این باشیم که هفته بعد یک مرتبه 
کالاها گران شود و عده ای سوءاستفاده کنند، این فرهنگ 
باید درست شود و دولت و مجلس نیز در اینجا نقش شان 

مشخص می شود، زیرا حمایت نباید به رانت تبدیل شود.
رییس مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: هیچکس 
نباید از سیاست های حمایتی، سوءاستفاده کند و باید مقابل 
همه آنها ولو اینکه تعداد انگشت شماری باشند بایستیم. اینها 
سلول های سرطانی هستند که اگر مانع رشد آنها نشویم، 

همه را درگیر می کنند.
وی گفت: سیاستگذاری ها باید صحیح باشد و منجر 
به رفع موانع شود. بازآفرینی نظام تامین سرمایه در صورت 
تحقق منجر به تولید ثروت می شود و اگر تولید ثروت محقق 
شود مشکلات منطقه، موالید، مهاجرت، اختلاف طبقاتی، 

آسیب های اجتماعی و عدالت سامان می یابند.
قالیباف با انتقاد از تعداد بالای پروژه های نیمه کاره 
گفت: براساس قیمت سال ۹۵ بیش از ۷۰۰ هزار میلیارد 
تومان سرمایه در پروژه های نیمه کاره کشور رها شده که 

این باعث تأسف است.
رییس قوه مقننه گفت: من به عنوان فردی بازمانده از 
کاروان شهدا امروز ایستاده ام تا بدون ملاحظه با شجاعت 
تصمیم گیری کنیم تا جوانان و کارآفرینان به میدان آمده و 

انشاءالله بر مشکلات فائق آییم.
وی با ابراز خوشحالم از حضور در شهرستان کاشمر، 
گفت: این حضور به بهانه روز مجلس و ایام شهادت آیت الله 
مدرس رقم خورد؛ وقتی بنده ای برای خدا کار کند و خونش 
جاری شود، برکاتش همانند شهادت آیت الله مدرس بعد 
از سال ها نیز همچنان ساری و جاری است. جامعه ای که 
فرهنگ جهاد و شهادت در آن حاکم باشد، هرگز فقیر نیست 

و با عزت زندگی می کند.

روز  ظهر  از  بعد  برجام  مشترک  کمیسیون  نشست 
جمعه به ریاست انریکه مورا معاون دبیرکل سرویس اقدام 
خارجی اتحادیه اروپا و علی باقری رئیس هیأت مذاکره کننده 

ایران در محل هتل کوبورگ وین برگزار شد.
در این نشست که با شرکت هیأت های ایران، گروه 
۱+۴ )روسیه، چین، فرانسه، انگلیس و آلمان( و اتحادیه 
به  نتایج  بررسی  به  شرکت کنندگان  شد،  برگزار  اروپا 
از  دور  این  در  صورت گرفته  پیشرفت های  و  دست آمده 
جمهوری  سوی  از  ارائه شده  متون  به  توجه  با  گفتگو ها 

اسلامی ایران پرداختند.
اروپایی  هیأت های  از  برخی  درخواست  به  توجه  با 
جهت بازگشت به پایتخت هایشان جهت مشورت و دریافت 
دستور العمل های تازه، در این نشست مقرر شد تا در گفتگو ها 
وقفه ای ایجاد شده و گفتگو ها هفته آینده بعد از بازگشت 

هیأت ها از پایتخت هایشان، از سر گرفته شود.

باقری: هفته آینده گفت وگوها در وین ادامه می یابد
»علی باقری« معاون سیاسی وزیر امور خارجه و رئیس 
هیأت مذاکره کننده جمهوری اسلامی ایران در مذاکرات 
نشست  پایان  از  پس  )جمعه(  امروز  عصر   ۴+۱ گروه  با 
امروز  اظهاراتی عنوان کرد:  برجام در  کمیسیون مشترک 
نشست کمیسیون مشترک برجام برگزار و در این نشست 
توسط  وین  در  گفت وگوها  روز  چند  از  اجمالی  ارزیابی 

طرف های مختلف ارائه شد.
پیشنهاد های  که  شد  تأکید  نکته  این  بر  افزود:  وی 
رفع  موضوع  دو  درباره  ایران  اسلامی  جمهوری های 
تحریم های غیرقانونی و ظالمانه و موضوع هسته ای روی میز 
است و طرف های مقابل این احساس نیاز را داشتند که برای 
ارائه پاسخ های مستدل، مستند و منطقی به پیشنهادهای 
جمهوری اسلامی ایران نیازمند مشورت با پایتخت هایشان 

هستند.

باقری اضافه کرد: بر این اساس این فرصت به طرف های 
مقابل داده شد تا پس از مشورت با پایتخت هایشان بزودی 

در هفته آینده گفت وگوها در وین ادامه یابد.
کار  به  هنوز  وین:  مذاکرات  در  چین  نماینده 

بیشتری نیاز داریم
نماینده چین در مذاکرات وین پس از پایان نشست 
کمیسیون مشترک برجام گفت که هنوز به کار بیشتری نیاز 
داریم و توافق کردیم که اواسط هفته آینده به وین بازگردیم.
مشارکت  »هیئت های  گفت:  ادامه سخنانش  در  وی 
به  بیشتر  رایزنی های  برای  که  کردند  توافق  کننده 

پایتخت های خود بازگردند«.
انریکه مورا: چهارشنبه یا پنجشنبه برای ادامه 

مذاکرات به وین بازمی گردیم
»انریکه مورا« نماینده اتحادیه اروپا در مذاکرات لغو 
کننده  مذاکره  هیئت های  که  داد  خبر  ایران  تحریم های 

روزهای چهارشنبه یا پنجشنبه برای ادامه مذاکرات به وین 
باز خواهند گشت.

وی در ادامه گفت: »رایزنی های ادامه خواهد داشت و 
همه طرف ها به مطالعه تمامی پیشنهادات خواهند پرداخت«.
انریکه مورا اضافه کرد: »رایزنی های مثمر ثمری را با 

هیئت مذاکره کننده جدید ایرانی آغاز کردیم«.
با محوریت  از روز دوشنبه  از مذاکرات وین  این دور 
رفع تحریم های یکجانبه و غیرقانونی آمریکا علیه ایران، در 
سطح معاونان و مدیران وزارتخانه های امور خارجه جمهوری 
اسلامی ایران و کشور های ۱+۴ به ریاست علی باقری معاون 
ارشد جمهوری اسلامی  امور خارجه و مذاکره کننده  وزیر 
اتحادیه  اقدام خارجی  انریکه مورا معاون سرویس  ایران و 
اروپا که به نمایندگی از جوزپ بورل مسئول سیاست خارجی 
اتحادیه اروپا نقش هماهنگ کننده کمیسیون مشترک برجام 

را برعهده دارد، آغاز شد.

خطیب این هفته نماز جمعه تهران با اشاره به روند مذاکرات وین خطاب به 
تیم مذاکره کننده و نمایندگان جمهوری اسلامی ایران در این مذاکرات عنوان کرد: 

بدانید که این ملت به چیزی غیر از لغو همه تحریم ها تن نخواهد داد.
سید احمد خاتمی در خطبه اول نماز جمعه امروز تهران با اشاره به آیه 
۱۸ سوره مبارکه حشر بر اهمیت رعایت تقوا و رفتار خدامدارانه تأکید کرد 
و گفت: توجه کنید که روز قیامت دور نیست و کنار گوش همه ما می باشد. 
خودتان را برای زندگی ابدی که بازگشتی ندارد آماده کنید. باید برای سفر 
آخرت توشه فراهم کرد. آدمی با عمل خود لحظه به لحظه یا تولید بهشت 

می کند یا تولید جهنم.
وی در ادامه با تأکید بر اینکه اقامه نماز جمعه بهشت و گناه، جهنم را 
تولید می کند، گفت: عمل ما یک ظاهر دارد و یک باطن. ظاهر آن را در این 

دنیا خواهیم دید و باطن آن را قیامت نشان ما خواهد داد.
خاتمی با بیان اینکه خطیب نماز جمعه موظف است دل ها را متوجه خدا 
و قیامت کند، گفت: ما باید مراقب اعمال خود باشیم چرا که اعمال ما دارای 
در  در سخن، چه  فحش چه  یا  بدزبانی  عمل  ظاهر  مثال  برای  است.  باطن 
رفتار، چه با قلم یا در فضای مجازی مشخص است، ولی باطن آن مار قیامت 
می باشد. پس این را بدانیم که فردایی قطعی داریم و باید برای فردای قطعی 

خود توشه فراهم کنیم.
خطیب نماز جمعه در خطبه دوم نماز جمعه امروز تهران ضمن تسلیت 
به مناسبت درگذشت آیت الله سیدرضی شیرازی به دهم آذر روز بزرگداشت 
سیدحسن مدرس اشاره کرد و گفت: ایشان از بزرگانی است که در نگاه امام 
)ره( بسیار عظیم و بزرگ بوده و امام )ره( از ایشان بار ها تجلیل کردند. شهید 
مدرس فردی خدایی و الهی بود. وی در رفتار و سخن خود رضایت خدا را 
مورد نظر قرار می داد. از سوی دیگر ایشان فردی شجاع بود و از اصول خود 

کوتاه نمی آمد. شهید مدرس در دام طمع نبود و فردی ستم ستیز بود. روحیه 
ستم ستیزی که در شما مردم وجود دارد و به همین دلیل است که از نفرت 

نسبت به آمریکا کوتاه نمی آیید و شعار مرگ بر آمریکا سر می دهید.
وی بیان کرد: شهید مدرس به مردم سالاری دینی معتقد بود و بر این 
مهم اعتقاد داشت که اگرچه اسلام قدرت پاسخگویی به تمامی مسائل زندگی 

را دارد، ولی در عین حال مردم نیز سالار هستند.
جمهوری  اساسی  قانون  تصویب  روز  آذر   ۱۲ روز  به  اشاره  با  خاتمی 
است  اسلامی  نظام  قاعده مستحکم  اساسی  قانون  اظهار کرد:  ایران  اسلامی 
که به تعبیر مقام معظم رهبری تمدن عظیم اسلامی را می توان بر آن نهاد. 
از  از آن تخلف  به آن علاج درد های اساسی کشور است و هر تخلفی  عمل 
روال حرکت انقلابی مردم است. تخلف از قانون اساسی با انقلابی گری سازگار 
اساسی  قانون  مترقی ترین  و  نیست  معمولی  قانون  قانون یک  این  نمی باشد. 
جهان می باشد. نمی توانید در جهان هیچ قانون اساسی را پیدا کنید که حداقل 
قانون  به کلمه آن کار کنند.  بر روی کلمه  روز  فقیه ۹۰  ۵۰ مجتهد و ۵۰ 

اساسی ما این ویژگی را دارد.
خطیب نماز جمعه با بیان اینکه قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران 
آیین نامه مردم سالاری دینی است، عنوان کرد: این قانون هم حاکمیت اسلامی 
را مورد توجه قرار می دهد، هم ولایت فقیه و هم جمهوریت نظام را. این قانون 
تبلور مردم سالاری دینی است. ما باید توجه کنیم که قانون مداری یک تکلیف 
و وظیفه است. هر شخصی که از قانون عبور کند خودمحور می باشد و جایی 

برای خودمحوران در قانون اساسی و حاکمیت اسلامی وجود ندارد.
وی در ادامه با اشاره به فرا رسیدن ۱۶ آذر روز دانشجو عنوان کرد: فریاد 
به  روز  این  کرد.  تولید  را  آذر   ۱۶ عزیز  دانشجویان  آمریکایی  ضد  اعتراضی 
مناسبت پاسداشت آن اقدام ضدآمریکایی بود. در واقع مسئله مبارزه با آمریکا 

ضدآمریکایی  اقدامات  است.  درخشنده  بسیار  آمریکایی  جنبش  پرونده  در 
در  که  است  مفاخری  از  لانه جاسوسی  تسخیر  و  آن سال ها  در  دانشجویان 
پرونده جنبش دانشجویی مشاهده می شود. این جنبش زنده و بانشاط است و 

انشاءالله با نشاط به راه خود ادامه خواهد داد.
آن زمان که هر فریاد، گلوله داشت جریان دانشجویی به آن میزان فعال 
بود. اکنون که فضای سراسر کشور فضای مرگ بر آمریکا می باشد می طلبد 
این فریاد پرخروش تر از گذشته باشد چرا که دراین سال ها شرارت های آمریکا 
ده ها برابر شده است. اگرچه از نفوذ آن ها کاسته شده، ولی در هر جایی و در 

هر جنایتی پای این شرور دیده می شود.
با اشاره به مذاکرات وین بیان  این عضو هیئت رئیسه خبرگان رهبری 
کرد: الحمدالله هیئت باتجربه ای برای مذاکره اعزام شدند. آن ها مواضع شان را 
صریحا ابراز کردند و مواضع ضد آمریکایی را هم در سخن و هم در عمل نشان 
دادند. به یکایک مذاکره کنندگان که پاره تن مردم هستند این را می گویم که 
البته سخن خودشان نیز می باشد، شما نماینده یک ملت شجاع هستید، ملتی 
که پای آرمان های خود تا آخرین نفس و تا آخرین قطره خون ایستاده است. 

بدانید این ملت به چیزی کمتر از لغو همه تحریم ها تن نخواهد داد.
بهداشتی  پروتکل های  رعایت  به  را  نمازگزاران  و  مردم  پایان  در  وی 
دعوت کرد و گفت: نمی توان در خصوص واکسن زبان تقدیر از خدمات دولت 
می کنند.  استقبال  و  کرده  استقبال  هم  مردم  الحمدالله  نداشت.  سیزدهم 
عنایت کند.  بیشتری  و قدرت  نشاط  رئیس جمهور  به  آرزو می کنم خداوند 
احساس می کنم در لحظات پایانی این ویروس منحوس قرار داریم. از مردم و 
نمازگزاران درخواست می کنم به رعایت دستورالعمل های بهداشتی، استفاده از 
ماسک و فاصله گذاری اجتماعی و همچنین اهمیت واکسن توجه کنند. آرزوی 

روزی را داریم که جامعه ما عاری از این ویروس کرونا باشد.

علیرضا گرانپایه: با برگزاری مسابقات هفته گذشته لیگ برتر، حالا هر کدام 
از تیم های لیگ ۷ مسابقه انجام دادند و نیم فصل اول به نیمه رسیده است ولی 
باور کنید هنوز که هنوز است یک مسابقه تماشایی در لیگ حرفه ای فوتبال ایران 

برگزار نشده است.
و  بارسلونا  بازی  حد  در  مسابقه ای  منظورمان  تماشایی  می گوییم  وقتی 
پاری سن ژرمن در لیگ قهرمانان اروپا نیست که عادل فردوسی پور فریاد بزند که 

»اصلا چیه این فوتبال« یا »تن و بدن من داره میلرزه«.
تماشایی یعنی یک مسابقه استاندارد با تعدادی گل و عملکرد فنی قابل قبول 

که حداقل لذت از تماشای یک مسابقه فوتبال به یک هوادار فوتبال منتقل کند.
برای اینکه متوجه سطح کیفی بسیار پایین لیگ ایران شوید اصلا نیاز نیست 

که اعداد و ارقام عجیب و غریبی آنالیز کنید.
در تمام مسابقات لیگ امسال تا به اینجا ۸۴ گل به ثمر رسیده است.

بهترین خط حمله مربوط به سپاهان با تنها ۱۰ گل زده در ۷ مسابقه یعنی 

به صورت میانگین ۱.۴ گل در هر مسابقه است.
برای درک آمار بسیار عجیب گل زده در لیگ ایران، بگذارید همین آمار در 

چند لیگ دیگر بررسی کنیم.
در لیگ ستارگان قطر تا به اینجا هر تیم ۹ مسابقه انجام داده است و السد با 
۳۶ گل بهترین خط حمله را دراختیار دارد، تنها ۴ تیم در لیگ قطر خط حمله ای 
ضعیف تر از صدرنشین لیگ ایران دارند! ماجرا در لیگ امارات هم متفاوت نیست.

آنجا هم العین در ۱۰ مسابقه ۲۷ گل به ثمر رسانده است.
به سراغ لیگ های خارج از قاره آسیا نمی رویم که فاصله بدجور زیاد است. 
البته همه چیز مربوط به تعداد گل زده تیم ها نیست. کافیست چند مسابقه لیگ 
که یک طرفش یکی از شانس های قهرمانی مثل استقلال، پرسپولیس و سپاهان 

قرار دارد را ببینید و متوجه شوید که چه عذابی را باید ۹۰ دقیقه تحمل کنید.
بازی پراشتباه، با کمترین خلق موقعیت و تعداد شوت درون چارچوب.

بگذارید اینجا هم پای آمار را وسط بکشیم. هفته گذشته در هفته ششم 

فقط یک تیم بیشتر از عیسی آل کثیر مهاجم قرمزها شوت در چارچوب زده 
است.

آل کثیر زننده چهار تا از پنج شوت در چارچوب پرسپولیس بود. تعداد مجموع 
شوت آل کثیر هم حتی از سه تیم لیگ برتر بیشتر بوده است.

به  مالی اش  منابع  تزریق  و  فوتبال  تعطیلی  از  این سال ها حرف  در طول 
ورزش های دیگر زیاده به میان آمده است، بعضی از مدافعان فوتبال در ایران هم 
در برابر این درخواست اغراق شده گارد گرفتند و نوشتند که محبوبیت فوتبال با 
هیچ ورزشی در ایران قابل مقایسه نیست اما کیفیت فوتبالی که این روزها در لیگ 
ایران به نمایش گذاشته می شود هیچ تناسبی با حواشی و پول هایی که برای رونق 

این ورزش از جیب ملت هزینه می شود، ندارد.
آخرین باری که فوتبال سهمی در نشاط اجتماعی مردم مثل واکنش مردم 
به عملکرد درخشان تیم ملی کشتی ایران در مسابقات جهانی داشته را چه کسی 

به یاد می آورد؟

قالیباف: انقلابی گری باید خود را در زندگی مردم نشان دهد

مذاکرات ایران و قدرت های جهانی فعلا پایان یافت

بازگشت برای مشورت

خاتمی: این ملت به چیزی غیر از لغو همه تحریم ها تن نخواهد داد

90 دقیقه عذاب آور در لیگِ مثلًاْ برتر فوتبال!
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 بورل و 
امیرعبداللهیان 
فضای مذاکرات 
وین را مثبت 
ارزیابی کردند

و  اروپا  اتحادیه  خارجی  سیاست  مسئول 
وزیر امورخارجه کشورمان در یک گفت و گوی 
تلفنی فضای مذاکرات کنونی در وین را مثبت 

ارزیابی کردند.
به گزارش مرکز اطلاع ر سانی وزارت امور 
خارجه، صبح امروز جوسپ بورل مسئول سیاست 
خارجی اتحادیه اروپا و هماهنگ کننده مذاکرات 
وین در تماس تلفنی با وزیرخارجه کشورمان در 

خصوص روند مذاکرات جاری رایزنی کرد.
هماهنگ کننده مذاکرات وین این رویداد را 
که اکنون همه هیات های مذاکره کننده از آلمان، 
چین، روسیه، فرانسه، انگلیس و به ویژه جمهوری 
اسلامی ایران با جدیت برای رسیدن به تفاهم 

در وین تلاش می کنند را مهم خواند و گفت: به 
مورا تاکید کرده ام که در ارتباط سازنده و فعال با 
مذاکره کننده ارشد ایرانی و همه هیات ها برای 

رسیدن به توافق تلاش کند.
در  طرف ها  همه  انعطاف  خواستار  وی 
ادامه مذاکرات شد و با ابراز خرسندی از شروع 
مذاکرات، آمادگی خود و همکارانش در اتحادیه 

اروپا را برای کمک به حل مشکل اعلام کرد.
از  تشکر  با  هم  امیرعبداللهیان  حسین 
تلاش های مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا 
و همکاران وی، روند مذاکرات را در مجموع خوب 
با حسن  ایرانی  اما کند دانست و گفت: هیات 
نیت، اختیارات لازم و ابتکارات دست یافتنی و 

رو به جلو، به شکلی فعال در میز مذاکرات حضور 
دارد.  

وزیر امور خارجه تاکید کرد: در هر مذاکره 
و اقدامی پایان دادن کامل به تحریم های ناقض 

برجام هدف مشارکت ماست.  
وی با تاکید بر پایبندی جمهوری اسلامی 
ایران به همکاری فنی با آژانس بین المللی انرژی 
اتمی، افزود: علاوه بر مذاکرات و دیدارهای آقای 
علی باقری، کارشناسان ایرانی نیز در قالب کمیته 
حال  در  هسته ای  کمیته  و  تحریم ها  خاتمه 

مذاکرات فنی و تخصصی با ۱+۴ هستند.
مباحث  برخی  به  اشاره  با  امیرعبداللهیان 
به رغم  شد:  یادآور  اخیر  مذاکرات  در  مطروحه 

عهدشکنی آمریکا و بی عملی سه کشور اروپایی، 
ما با حسن نیت در مذاکرات وین حضور داریم. 
ابتکارات  و  برنامه  دارای  مرحله،  هر  در  ما  تیم 

روشن، ملموس و عملی است.
رییس دستگاه سیاست خارجی کشورمان 
تاکید کرد: غرب هم باید ابتکار عمل واقعی خود 
ارائه و به تکرار  را در خاتمه دادن به تحریم ها 
شعارهای قبلی و ناقض حقوق و منافع ملت ایران 

پایان دهد.
وی افزود: ما معتقدیم دستیابی به توافق 
تغییر  آن  لازمه  اما  است  دسترس  در  خوب 
رویکرد برخی طرف ها از ادبیات تهدید به ادبیات 

همکاری، احترام متقابل و نتیجه محور است.


